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Vždyť se nám narodilo dítě, 
byl nám dán syn; 

na jeho ramenou spočine vláda 
a bude nazýván: 

Podivuhodný rádce, Mocný Bůh, 
Otec věčnosti, Kníže pokoje. 

Izaiáš 9, 5

Přejeme vám požehnaný čas vánoční,
prožitý v blízkosti a hojnosti Ježíše
Krista.
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Ťuk Ťuk, na dveře nám klepou
přicházející 

„Neboť se nám narodí dítě, bude nám dán syn, na jehož
rameni spočine vláda a bude mu dáno jméno: „Divuplný
rádce, Božský bohatýr, Otec věčnosti, Vládce pokoje.“

Nezastavitelně se i letos blíží vánoční svátky a spolu s tím
období očekávání oslavy, při které si připomínáme
příchod Pána Ježíše Krista. K této oslavě neodmyslitelně
patří proroctví, která předpověděla Jeho narození.
Příkladem tak může být i proroctví z Izajáše.

Vánoce

Dnes už to není pouhé proroctví, které
Bůh skrze Izajáše dal světu, dnes je to
realita, protože nám skutečně byl dán
syn, kterému na rameni spočinula
vláda. Nejen proroctví dávají
svědectví o Kristu. Evangelia nám
tento příběh vypráví a mnohem víc.
Pro jiné to může být pouhá historická
událost, která zaznamenala to, že se  
b 

Je mou touhou, abychom během
letošních Vánoc svá srdce více
nasměřovali k našemu Bohu, smířili se
s těmi, se kterými máme spory a přáli
si navzájem pokoj a lásku. 

Dále také, aby studium Slova Božího
bylo radostné a plné objevování
Božího charakteru, plánu pro naše
životy a Boží moudrosti.

Z celého srdce Vám přeji, abyste o
těchto Adventních i Vánočních dnech
zažívali Boží zázraky, získávali srdce
plné pokoje a skládali svou naději do
Hospodinovy náruče. K tomuto přání
ještě připojuji to na rok 2024.      

Do nového roku přeji Vám všem a
také našemu sboru mnoho sil,
radosti, požehnání a moudrosti 
v nejen oblasti nakládání s časem, 
který nám byl dán.

narodilo dítě jménem Ježíš
ženě Marii. Nicméně pro nás je
to klíčová událost, která
nezbytnou součástí našeho        
b spasení. Tyto Vánoce

mohou být pro každého z
nás těmi posledními,        
a proto je na místě
oslavovat příchod
našeho Pána. Zpěv koled,
četba Božího slova,
modlitby nebo účast na
akcích naší církve nám
pomáhá naladit naše
srdce na Boží hlas.

Je mou touhou

vikář David Kotas
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V posledních dnech mi Bůh
připomíná radost a vděčnost 
za to, že máme Boží slovo - Bibli.

Někdy v srpnu jsem koupila pro
moji kamarádku Bibli s tím, že jí do
Bible budu průběžně psát vzkazy a
povzbuzení. V den jejích narozenin
jsem Bibli zabalila a s pocitem
nejist

RADOST 

Z BOŽÍHO
SLOVA

Svědectví

radost a vděčnost

nejistoty z reakce se za kamarádkou

Při předávání dárku jsem možná čekala, že dárek vůbec nepřijme nebo
projeví nějakou zdvořilostní reakci. Jaké překvapení ale bylo vidět její
nadšení z toho, že dostala Bibli! Ještě jsem neviděla nikoho tak
nadšeného z Bible. Dokonce sama byla překvapená s tím, že je divné, že
dostala Bibli zrovna, když si ji chtěla koupit.

vydala. Ta kamarádka, o které mluvím, není věřící.
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JEJÍ SRDCE
HLEDÁ
BOHA

Za čas, co se spolu známe, už měla
hodně otázek a hodně přemýšlí. Její
srdce nějakým způsobem hledá
Boha. A tahle příhoda mi položila
otázku, jestli i já jsem tak nadšená z
toho, že mám možnost přístupu k
Božímu slovu.

O pár dní později jsem mohla nahlédnout pod pokličku neziskové
organizace Christian refugee service, a procesu, jakým způsobem shání Boží
slovo nebo jeho části v jazycích, o kterých jsem ani nevěděla, že existují.
Překvapilo mě, jakým způsobem je někdy třeba předávat Boží slovo mezi
muslimy třeba na SD kartách. 

Znovu ve mně vyvstala otázka, jestli si uvědomuju vděčnost za to, že mám
možnost přístupu k Božímu slovu, ještě ve svém rodném jazyce a zcela
svobodně.

A jak jste na tom vy? Prožíváte radost a vděčnost z Božího
slova nebo byste označili svůj přístup spíše jako rutinní
nebo zdvořilostní?

Debora Chlebková
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Od října letošního roku byly v

našem sboru pokřtěny dvě děti:

12. 11. chlapec Ondřej
19. 11. chlapec Matouš

KŘTY

VÝNOSY ZE SBÍREK
ZA PŘEDEŠLÉ MĚSÍCE ČINILA SBÍRKA NA

SBOR CELKEM  

45 780,- Kč

POHŘBY
27. 9. 2023 zemřela Helena Buchtová z Třince, ve věku 75 let

Statistické
okénko
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PROČ  ZROVNA MANNA
COFFE?

LUKÁŠ PIETROSZ

Když jsme začínali, neměli jsme
název. Během první kavárny za mnou
přišel jeden nejmenovaný sborovník,
Tomáš Rusz, a pojmenoval nás Holy
Cafe (svatá káva).
Ale když jsme se sešli s týmem
kavárny, shodli jsme se na tom, že  
zkusíme vymyslet nějaký jiný název.
Každý z týmu měl možnost něco
navrhnout. Začaly padat názvy jako
Kavárna 95, ve smyslu, že Martin
Luther přibil 95 tezí na dveře chrámu
ve Wittenbergu. Nebo kavárna Bridge
(most), který měl symboliku, že 

k avárna má pomoci k budování vztahů
a sdílení evangelia. Dále zazněl název
Cross coffee, ve smyslu kříže. Atd.
Dokonce jsme se zeptali umělé
inteligence, a ta by nás pojmenovala
například ,,Boží chvíle Kávy” nebo
,,Kavárna Amen” ...
Jednou večer jsem si s dcerou Emily
četl, jak Pán Bůh poslal Izraelskému
národu manu. Nějak jsem v tom uviděl
symboliku, že káva je dar z nebe a je
dobré ji využívat k Jeho službě. 
Hlasovali jsme a jak to dopadlo už
víte.

18

KDY SE NA NÁS
MŮŽETE TĚŠIT?

7.1.       10:30
14.1.     10:30
4.2.       10:30
11.2.     10:30
10.3.     10:30 
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KAKAO 
s marshmallow

speciální menu

Nealko 
PUNČ

pro děti i dospělé
pomerančový džus,

jablka, hřebíček,
skořice, badyán

MANNACOFFE
PŘIPRAVILI JSME SI PRO

VÁS SPECIÁLNÍ MENU

Tak neseď doma a přijď na 

VEČER KOLED
17.12. |  16:00
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D A V I D A  P O L E D N Í K A

Vše co mám, pochází od Něj, a to
mě učí pokoře...

Jako Pánem Bohem obnovený člověk jsem

dychtivě četl Písmo a učil se, jak chce Bůh,

abych žil.

Rád jsem se procházel večer nebo i za tmy

po okolí a přemítal o Božích věcech, modlil

se a hledal odpovědi na otázky. Jednou z

věcí, která mi vytanula na mysl a provázela

mě pak delší čas, byla otázka zacházení s

vlastním majetkem a financemi. 

Byly mi známy starozákonní desátky, ale

ptal jsem se, jak se mám k tomu postavit já,

křesťan z pohanů, v novozákonní době.

Rezonovala mi v hlavě výzva z Malachiáše

3. 10, o „přinášení plných desátků“, kdy

Malachiáš volá:

„Přinášejte do mých skladů úplné desátky. Až bude ta potrava v

mém domě, pak to se mnou zkuste, praví Hospodin zástupů:

Neotevřu vám snad nebeské průduchy a nevyleji na vás

požehnání? A bude po nedostatku“.

Svědectví presbytera
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Moc mě zaujala nabídka Pána, že ať to s ním „zkusím“.
Byla to vlastně má zkouška, zda věřím tomu, co Bible říká.
„ A pak to se mnou zkuste….“ 

Začal jsem dávat na sbor desátek ze svého platu. Někdy
jsem měl pokušení nedat, když jsem měl dojem, že mi
bude chybět, ale opíral jsem o Boží ujištění. 

Už tomu bude 18 let od daného rozhodnutí a největší
radost a zkušenost, kterou jsem si odnesl a odnáším
doposud, je hmatatelná Boží dobrota a pevnost Božího
slova. To, že Pán je věrný, že mu mohu důvěřovat, v jeho
zaslíbení, se staly pro mě pevnou zdí, o kterou se mohu
opřít nebo se za ní skrýt.

Zkusil jsem to s Pánem, jak mě vyzýval skrze
Malachiáše a nelituji. Pán se vždy postaral o
mé a  nyní o potřeby naší rodiny. 

Vše, co mám, pochází od Něj, a to mě učí
pokoře, odevzdanosti a vydávání se do jeho
rukou. 

Už si nenechávám nic v záloze, že to bude
jenom mé, ale učím se být denně vydán Jeho
plánům, které přichystá. A s tím se pojí další
má zkušenost, jak moc se můžu vydat, jak
moc mohu dávat energie, času, sil, pozornosti
lidem kolem. Nebudu vyčerpán, nezhroutím
se, „nevyhořím“? 

Tyto otázky jsou pro mě zásadní, jelikož
pracuji s lidmi 5-7 dní v týdnu a toto riziko
tady je.

Tedy jsem se rozhodl, že chci vnímat Boží
přítomnost a skutečnost jeho působení
skrze mou snahu o věrnost v malém.

18 
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OSWALD CHAMBERS
VE SVÉ KNIZE

ZAMYŠLENÍ „TO
NEJLEPŠÍ PRO JEHO

SLÁVU“, PÍŠE O
PRINCIPU LÁMÁNÍ
SE JAKO CHLEBA A
VYLÉVÁNÍ SE JAKO
VÍNO PRO DRUHÉ.
KDY ČÍM VÍCE SE
DÁVÁME LIDEM,
TÍM VÍCE JSME

PÁNEM
OBNOVOVÁNI.
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Je nutno mít jistou moudrost,
kam až můžu jít, co zvládnu,
ale v rámci nastavených
hranic jsem se přestal „šetřit“,
lépe řečeno „chránit svůj
život“ z obavy, že mě to
vyčerpá. 

Opět jsem začal spoléhat na
Pána, že má tu moc mě
občerstvit a obnovit, když se
budu vydávat druhým s láskou
a radostí a ne jako „skrblík“,
který se chrání. Když jsem
totiž „dával z nutnosti a
neochotně“, tak jsem byl
dvakrát dříve vyčerpán, k
tomu podrážděný a bez
radosti. 

Ale dávat upřímně, radostně a
vědět, že Pán mě obnoví „jak
se obnovuje mládí orla“ z
Žalmu 103, problém prakticky
vyřešil. Neříkám, že nebývám
unavený nebo vyčerpaný, to
bývám, ale jsem zároveň
spokojený z dobře  ddd

věnovaného času, energie a
radosti, že se mohu bezpečně
obrátit na Pána s žádostí o
občerstvení. 

Učinil jsem zkušenost, že
vydáváním svého života Bohu,
svěřování se do Jeho péče každý
den, činí můj život prostší,
průhlednější a radostnější. A
moc doufám, že tato radost a
pokoj spojená s ochotou se dávat
rodině, blízkým, přátelům a mým
pacientům přináší radost i na
druhé straně. Pán je věrný, ve vší
mé zkušenosti života mě provází
slovem z Židům 13:5 

Je pro mě naprosto zásadní, že se
smím hmatatelně dotýkat toho
zaslíbení a to slovo proměňuje
celý můj život, kdy na spáleništi
mého starého života vyraší Jeho
život k mé obnově. Jemu buď za
vše chvála.

„...Nikdy tě neopustím a
nikdy se tě nezřeknu“. 
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OD STAVITELŮ
K ZAHRADNÍKŮM

Po nečekaném úmrtí faráře Wilhelma Raschke sbor povolal do Bystřice
Oskara Kotschyho (čti Kočyho), vikáře u svého otce Karola Fryderyka
Kotschyho, evangelického pastora 

v Ustroni. Ve svých 24. letech se
tak Oskar Kotschy stal 4.
pastorem bystřického sboru v
roce 1855. Když zvážíme, že sbor
čítal tehdy 7 300 duší, tj. kolem
1200 rodin, žijících v okruhu do 4
km od Bystřice v okolních obcích:
Vendryni, Nýdku, Karpentné,
Lyžbicích, Košařiskách,
Oldřichovicích a Tyře (viz vizitační
protokol z 16.10.1866), nebyla to
zrovna snadná posada.

Jeho otec, pastor Karol Kotschy byl známý pomolog a zahradník, který
vypěstoval několik odrůd jablek a hrušek a jako jeden z prvních začal na
Těšínském Slezsku pěstovat rajčata a květák. Za zmínku také stojí, že
jeho mladší bratr Theodor Kotschy byl světově známým botanikem a
cestovatelem. Na svých cestách po Africe a Blízkém východě našel a
klasifikoval kolem 300 tisíc rostlin a asi 9 tisíc živočichů, z nichž mnohé
nesou jeho jméno v přívlastku “kotschyi“. Není divu, že také bystřický
pastor Oskar rád relaxoval na farské zahradě, která se brzy zaplnila
ovocnými stromy a květinami.

Oskar Kotschy měl velkou zálibu v zahradničení.
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Pastor Oskar Kotschy nepečoval jen o farskou zahrádku. Kromě toho se
velmi intenzivně staral o mnohem vzácnější ,,květinky” – děti a jejich 

BOJ S
OPILSTVÍM

Rodina Kotschy´ch se také silně
angažovala v boji s opilstvím, které
tehdy velmi sužovalo slezský lid
kkkkkvlivem neuvážené politiky těšínských habsburských knížat. Pastor Karol

Kotschy založil abstinentský spolek tzv. ,,Bractwo trzeźwości” který čítal
přes 2 tisíce členů. 

Také vydal vzdělávací knížku s názvem: ,,Gorzkie kapki, ale zdrowe dla
tych, którzy by się chcieli opamiętać z pijaństwa między ludem
naszym lub się go wystrzegać”. Synové v jeho snahách pokračovali, což
se odrazilo i v životech bystřických evangelíků.

vzdělání. Aby bylo pro ně
vzdělávání dostupnější, zakládal
a stavěl evangelické školy v
okolních obcích. Novou školu
tak získaly Lyžbice (1861), Tyra
(1861), Karpentná (1874),
Vendryně-Zaolší (1873) a
Oldřichovice-Ves (1872). 

Ústavou rakouské monarchie z 25.5.1868 bylo umožněno převedení
evangelických škol na školy obecní. Ponechání evangelických škol jako
soukromých – církevních bylo jak pro občany, tak učitele ekonomicky
nevýhodné kvůli státní dotaci obecních škol. 

Pastor Oskar Kotschy velmi usiloval obce přesvědčit, aby ponechaly
školy jako evangelické, církevní. Bohužel ekonomické hledisko bylo
silnější, a tak se to podařilo na čas jen u škol v Bystřici a Lyžbicích,
ostatní přešly pod obecní správu. 
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ZMĚNA VEDENÍ SBORU

Další pastorovou iniciativou bylo také
zakládání evangelických hřbitovů
(taktéž ,,smuteční” zahrádky), jelikož
dosud byli evangelíci pohřbíváni na
kkkkhřbitovech katolických. Vznikly tak evangelické hřbitovy, existující do
dnešní doby, v Bystřici (1862), Vendryni (1861), Nýdku (1864),
Oldřichovicích (1862), Tyře (1868) a Lyžbicích (1871).

Další zajímavostí z té doby byla změna vedení sboru. Dosud do vedení
patřili fojtové dědin a jimi delegovaní zástupci, tzv. kolatoři. Rakouská
vláda nařídila v květnu 1861 roku volby zastupitelstva a presbyterstva
sboru. Bylo zvoleno stočlenné zastupitelstvo a z něho pak 32
presbyterů.
Prvním kurátorem sboru byl zvolen Jerzy Stonawski z Vendryně. Za
zmínku stojí také sociální iniciativa pastora ke zřízení sborové církevní
pokladny pro podporu chudých, zvanou ,,Kasa ubogich” z které bylo
pomáháno těm nejchudším členům sboru.

OSKAR KOTSCHY
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Snad jen myšlenku o Boží prozřetelnosti, která po více než 150
letech dovedla sbor ke zřízení církevní mateřské školy, kde
vyrůstají krásné mladé ,,květinky”. Bylo by příznačné pojmenovat
CMŠ v Bystřici právě po Oskaru Kotschym.

Pastor Oskar Kotschy byl ženatý s Marií Amelií rozenou Źlik a měli
spolu 5 dětí: Ottilii, Oskara Teodora, Rudolfa Andrzeje, Marii a
Arnolda. Jeho požehnaný život a služba však netrvaly dlouho.
Prochladl na jednom pohřbu, onemocněl na zápal plic a zemřel 5.
září 1877 ve věku 46 let. Bohužel v této době nebyla ještě známá
antibiotika.

CO DODAT?

Oprava autora k článku ,,Stavitelé evangelického kostela v

Bystřici” VIZ VITAE č.2: Pastor Wilhelm Raschke vystavěl

zděnou dvoutřídní školu v Bystřici u kostela (dnes farní budova

č.107), ne u cesty do Nýdku.

Adam Cieślar
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SPOTKANIA
SIÓSTR

Tym zaś, który wyzwolił nas
spod zniewalającego
przekleństwa przepisów
Prawa religijnego – po to,
byśmy żyli w wolności od
grzechu – jest Chrystus!
Trwajcie więc w Nim i nie
pozwalajcie nakładać sobie
ponownie jarzma niewoli. 
List do Galacjan 5:1 

Spotkania sióstr, odkąd
pamiętam, w naszym zborze
były od zawsze. Obecnie
odbywają się one zawsze w
czwarty wtorek w miesiącu, a
w listopadzie, już tradycyjnie,
mamy wigilijkę ze wspólną
kolacją. Na spotkania
przychodzi około 30 sióstr.

Moja podróż rozpoczęła się
szesnaście lat temu. Do tej
pory przeszło 20 lat służyłam
na szkółce niedzielnej w
Nydku. Kiedy pastor Roman
Raszka zaproponował mi
służbę wśród sióstr, bardzo się
ucieszyłam, bo czułam, że
szkółką powinien zająć się
ktoś młodszy.
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NASZE SPOTKANIA
ZAWSZE

ROZPOCZYNAMY
PIEŚNIAMI I

MODLITWAMI

Wiem, że to Pan Bóg tak
pokierował. Staram się
każde spotkanie starannie
przyszykować, by było
miło i rodzinnie.

Zazwyczaj spotkania
przygotowuję i prowadzę
sama, jednak siostry są
również bardzo ochotne
do pomocy.

A kiedy zachorowałam, to
prawie przez cały rok
same dawały sobie
świetnie rady a ich
modlitwy i wsparcie
dodawały mi sił.

Dlatego, że nie mamy
jednego konkretnego
tematu na cały rok, jest mi
łatwiej zapraszać gości,
ponieważ to oni wybierają
temat. Akurat w tym roku
tak się złożyło, że z
niektórymi naszymi gośćmi
pozwiedzaliśmy różne
kraje, takie jak: Zambię,
Ukrainę, Tadżykistan, Izrael.

Nasze spotkania zawsze
rozpoczynamy pieśniami i
modlitwami. Oprócz
wykładu, herbatki i czegoś
słodkiego ustalamy plan
odwiedzin. 

Kogo odwiedzamy?
Starszych zborowników z
okazji urodzin. Pastorowie
na dany rok przygotują
życzenie a dwie siostry z
naszego grona prezenty z
kompotem, batonikami,
kawą czy herbatą. 
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LUBIMY TEŻ JEŹDZIĆ NA
WYCIECZKI, CO JESZCZE
BARDZIEJ NAS ŁĄCZY
BBB

Jest to bardzo ważna służba, bo często jubilaci nie mogą już
uczestniczyć ani w nabożeństwach, ani w naszych spotkaniach.
Sama dobrze wiem, że takie odwiedziny często wzbogacają również
tych, którzy składają wizytę.

Angażujemy się także w
przygotowaniu posiłków na różne

akcje zborowe. Lubimy też
jeździć na wycieczki, co jeszcze

bardziej nas łączy. Dla mnie
osobiście niezapomnianymi

zostaną wycieczki do zboru w
Malince czy do ośrodka Diakonii

Śląskiej Sarepta w Ligotce
Kameralnej. Największą nagrodą

dla mnie po takich wyjazdach
jest pytanie, kiedy i gdzie odbędą

się następne. 

„Wyroczek” dla nas w tym roku
napisany jest w Liście do Galacjan

5,1. Napomina nas, byśmy żyli w
wolności od grzechu. 

Nie wiem, ile Pan jeszcze użyczy
mi sił, ale o planach na przyszłe

lata pomarzyć można. Może w
przyszłym roku uda się

zorganizować spotkanie
wszystkich sióstr naszego zboru

bez różnicy wieku, może
wikendowy pobyt na Oazie w
Piosku, może śniadanie albo

kolacja dla kobiet, może... Modlę
się o to, by Pan dał mi siły być

posłuszną Jemu we wszystkim.

Irena Cieślar
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VÁNOČNÍ OMALOVÁNKA PRO DĚTI

VYTVOŘILA KARIN KRUTSCHE
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Nový školní rok začal v CMŠ
Bystřice velmi pestře. Celé
podzimní období bylo naplněno
různými běžnými aktivitami –
hrami, zpěvem, pokusy,
plněním úkolů a také učením se
novým věcem. Tyto aktivity
měly děti obohaceny o speciální
program, např. „Knihovnická
lekce“ v místní knihovně,
„Návštěva pana myslivce“ u
nás v CMŠ, „Divadlo Letadlo“ v
ZŠ Bystřice nebo „Biblické
lekce“ s našimi pastory a
mnoho dalšího. Jednou takovou
opravdu zvláštní a speciální akcí
byla 

BRAMBORIÁD
A

PODZIM V CMŠ
BYSTŘICE

A N N A  P I N K A V O V Á

Odpoledne plné společné zábavy,
sportovních disciplín (škrábání
brambor, přenášení brambor, kopání
brambor, skákání v  pytli, převoz
v  kolečkách…), tvoření (přáníčko a
„Nejkrásnější bramboráček“), ale také
dobrého občerstvení (placky, hranolky,
spirálky) jako odměna za splnění všech
úkolů.
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KOUKNĚTE
JAK TO

VYPADALO
Pán Bůh nám podaroval
opravdu požehnaný
společný čas s rodiči, ale
také nádherné podzimní
počasí. Moc děkujeme
všem, kteří nám při této
akci pomohli, ale hlavně
rodičům a jejich dětem,
že si udělali čas na
společné sdílení.
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 rybářské náčiní1.

 Ten, který poslouchal2.

 Vánoční ryba3.

Tajenka: církevní téma roku 2024

Po vyluštění zašlete tajenku na e-mail: 
vitae.sceavbystrice@gmail.com 
a vyhrajte KALENDÁŘ na rok 2024!
Vítěze vylosujeme 3. 1. 2024

Vylušti a vyhraj
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4. symbol vánoc

5. Tradiční náplň buchet

6. Na podzim se pouští ...

7. tradiční bramborový ...

8. Ve kterém městě se kříží dálnice E50 a E65

9. řeka, která protéká městem Písek

10.  Největší obec v Čr

11. Lasocki je značka ...



V průběhu následujících

měsíců až let se

potřebujeme zaměřit na

opravy

střechy kostela

vnitřní výmalbu

rekonstrukci věže

a další

Jsme vděčni za každý Váš

dar!

107-3522660237/0100 

s variabilním symbolem 250

F O N D  N A  O P R A V U

K O S T E L A

K  2 5 0 .  V Ý R O Č Í

Z A L O Ž E N Í  S B O R U

Rok 2032 bude
rokem jubilejním
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Děkujeme!
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N Á M Ě T Y  N A  D A L Š Í  T É M A T A  A  P Ř I P O M Í N K Y  K
Č T V R T L E T N Í K U  M Ů Ž E T E  N A P S A T  N A  N Á Š  E - M A I L :
V I T A E . S C E A V B Y S T R I C E @ G M A I L . C O M
Z A  Z P Ě T N O U  R E A K C I  D Ě K U J E M E !

Z Ů S T A Ň M E  V  K O N T A K T U

F O T O G R A F I E

F O T O G R A F I E  K O S T E L A :  T O M Á Š  R U S Z ,  Z B Y S Z E K  N I E M I E C
P R O F I L O V É  F O T O G R A F I E :  D A N I E L  P I E T R O S Z
Z B Y L É  F O T O G R A F I E  Z E  S O U K R O M É H O  A R C H I V U  N E B O
F A R N Í H O  S B O R U  S C E A V  B Y S T Ř I C E  N E B O  C M Š

N A Š E  R E D A K C E
J A Z Y K O V Á  K O R E K T U R A :  B l a ž e n a  N i e m c o v á
G R A F I C K Ý  D E S I G N :  K a r o l í n a  K o t a s
R E D A K T O R :  B e a t a  K a n t o r
Š É F R E D A K T O R :  K a m i l a  H o t a

O D K A Z Y  F A R N Í H O  S B O R U  S C E A V
B Y S T Ř I C E
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Ženská
skupinka
Setkáváme se obvykle
každou 2. středu v
měsíci v 17 hod. u
některé z žen

Pravidelně se scházíme

Nedělní
besídka
Nedělní besídka neboli
nedělní program pro
děti v průběhu
nedělních bohoslužeb

Dorost
Jsme mladí ve věku 13-18
let. Setkáváme se
pravidelně každý pátek
od 17:00 na faře

Mládež
Jsme mládež ve věku od
18-35 let. Setkáváme se
pravidelně každou
sobotu od 18:00 na faře

Rodiny
Jsme skupina
křesťanských rodin a
scházíme se pravidelně
každou druhou sobotu
v měsíci s našimi dětmi v
budově "Kanaan"

Maminky
scházíme se každý
čtvrtek od 9. hodiny v
malé herničce na
KanAanu

Manželská
setkání
Manželé mají možnost
jednou za měsíc (3.
sobota v měsíci) pobýt
spolu bez svých dětí na
svém setkání

Mužská
skupinka
Setkáváme se pravidelně
každou 2. a 4. středu v
měsíci v 18 hod. v
budově „Kanaan“ (vedle
evangelické fary)

Biblické
hodiny
Jsou místem setkávání
všech generací. Důraz je
zde položen na studium
Písma a jeho praktický
dopad na život. 16.00

Setkání sester
Setkáváme se vždy
 4. úterý v měsíci na faře



L i d ,  k t e r ý  c h o d i l  v  t e m n o t á c h ,  
v e l i k é  s v ě t l o  u v i d í ,  t ě m ,  k d o  ž i l i  v  z e m i
s t í n u  s m r t i ,  s v ě t l o  z a z á ř í .                           

ÚŘEDNÍ HODINY

Pondělí: 8:00 - 12:00 a 14:00 - 16:00

Středa: 8:00 - 12:00

jinak po telefonické domluvě

591 140 690

bystrice@sceav.cz

bystrice.sceav.cz

Farní sbor Slezské církve
evangelické a. v. v Bystřici
739 95 Bystřice č. 107

IZAIÁŠ 9, 1

https://bystrice.sceav.cz/
tel:+420591140690
mailto:bystrice@sceav.cz

